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ČESKO: Ani hospitalizace nebrání prezidentu republiky Miloši Zemanovi ve výkonu ústavních
pravomocí, uvedl v rozhovoru pro Rádio Proglas hradní mluvčí Jiří Ovčáček.

Podle slov mluvčího je Zeman v kontaktu se svými nejbližšími spolupracovníky a je mu také každý
den dodáván přehled tisku.

„Pan prezident, jak oznámila Ústřední vojenská nemocnice v Praze, je ve stabilizovaném stavu, každý
den, podle přání pana prezidenta, je dodáván monitor denního tisku. Pan prezident je průběžně
informován o aktuálním dění a také pana prezidenta každý den navštěvují rodinní příslušníci a také
nejbližší spolupracovníci. Probíhá léčba, která je plně v režii ošetřujících lékařů, kteří nejlépe vědí,
jak mají postupovat,“ řekl v rozhovoru pro Proglas Ovčáček.

„V každém případě pan prezident postupuje léčbu, která bude trvat podle rozhodnutí ošetřujících
lékařů. To je to jediné, co v tuto chvíli mohu říci. Důležité je, že o pana prezidenta je postaráno, a že
na pana prezidenta mnoho lidí myslí ve svých modlitbách,“ dodal.

Ovčáček odmítl konkrétně říci, jak dlouho bude trvat léčba prezidenta Zemana.
„Nechci vyvolávat žádná očekávání a hovořit o nějakých dnech. Když řeknu týden, a bude to osm
dnů, tak vznikne velký skandál. (…) Co je důležité – panu prezidentovi nebrání ani hospitalizace
výkonu ústavních pravomocí. Je třeba si uvědomit, že v tuto chvíli, a to bude trvat ještě několik
týdnů, není žádná ústavní úloha prezidenta republiky. Ta začíná až ve chvíli, kdy bude svolána nová
Poslanecká sněmovna. Vláda podává demisi. Pak nastupují ústavní kroky prezidenta republiky,“
prohlásil v rozhovoru pro rádio hradní mluvčí.

„Tím neříkám, že rozkládám to období hospitalizaci pana prezidenta až do takového horizontu. Chci
jenom vysvětlit, že je potřeba ty věci rozlišovat,“ dodal Jiří Ovčáček.

Hradní mluvčí také zdůraznil, že Ústava prezidentovi nepředepisuje účast v povolebním vyjednávání.
Jedná se pouze o zvyklost. Na prvním místě, podtrhl Ovčáček, je nyní zdraví prezidenta.

„Teď je nejdůležitější zdraví pana prezidenta. Upřímně řečeno, pro mě osobně jakékoli věci politické
teď jdou absolutně stranou, protože je důležité, aby se pan prezident uzdravil, aby nabral sil,“ sdělil
Jiří Ovčáček.

„Snažíme se veřejnost informovat komfortně, kontinuálně, ale úsporně. Důležité informace vždy
veřejnost dostává. Přece nemohu ovlivnit to, když uveřejníme, že pan prezident souhlasil s
hospitalizací a že hospitalizace je plánovaná, že tomu někdo nevěří a na základě toho zpochybňuje
práci Kanceláře prezidenta republiky,“ uvedl mluvčí Miloše Zemana v rozhovoru pro Proglas.
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